

Communiqué N° 52/1
(unofficial)

The following information from the Registry of the International Court of Justice has been communicated to the Press:

In the Anglo-Iranian Oil Company Case the Government of Iran has just filed with the Registry of the International Court of Justice a document entitled: "Preliminary observations: refusal by the Imperial Government to recognize the jurisdiction of the Court".

It will be remembered that this case was presented on May 26th, 1951 by an application of the United Kingdom Government. As a result of the Iranian objection to the Court's jurisdiction, which is presented in the conditions laid down by the rules of Court, the proceedings on the merits are suspended. By an order made to-day, the President has fixed March 27th, 1952, as the time-limit granted to the United Kingdom Government to submit to the Court their written observations on the exception.

The Hague, February 11th, 1952.

Communiqué N° 52/1
(non-officiel)

Les renseignements suivants émanant du Greffe de la Cour internationale de Justice ont été mis à la disposition de la presse:

En l'affaire de l'Anglo-Iranian Oil Cy, le Gouvernement de l'Iran vient de déposer au Greffe de la Cour internationale de Justice un document intitulé: "Observations préliminaires: refus du Gouvernement impérial de reconnaître la compétence de la Cour."

On se souvient que cette affaire avait été introduite le 26 mai 1951 par requête du Gouvernement du Royaume-Uni. L'exception d'incompétence de l'Iran, qui est présentée dans les conditions prévues au Règlement de la Cour, a pour effet de suspendre la procédure sur le fond. Par ordonnance de ce jour, le Président a fixé au 27 mars 1952 le délai dans lequel le Gouvernement du Royaume-Uni peut soumettre par écrit à la Cour ses observations sur l'exception.

La Haye, le 11 février 1952.
